
وزیر امور خارجه کشورمان: 

به دنبال احیای برجام مانند گذشته هستیم
ح نیست بحث کاهش تنش مطر

وزیر امور خارجه در یک گفت وگوی تلویزیونی در ارتباط 
با برخی از حواشی ایجاد شده در ارتباط با صحبت های 
رئیس جمهور در دیدار با تعدادی از مدیران رسانه های 
آمریکایی اظهار داشـت: یک حواشی در رابطه با آن جلسه 
کسانی  که باید ببینیم چه  ایجاد شد، نکته اول این است 
آن حواشی را ایجاد کردند. در ابتدا یکی از شبکه های معاند 
کرد و بعد برخی از شبکه های  شروع به ایجاد سر و صدا 
اسرائیلی آن را ادامه دادند. سیدعباس عراقچی با بیان 
اینکه »در یک نگاه کلی در دیدارهایی که آقای رئیس جمهور 
داشتند و سخنرانی هایی که انجام دادند، یکی از محورهای 
رژیم  جنایت های  محکومیت  ایشان،  صحبت های  اصلی 
صهیونیستی در غزه و لبنان بود« گفت: ایشان در دیداری که 
با دبیرکل سازمان ملل انجام دادند، محکومیت جنایت های 
رژیم صهیونیستی در غزه و لبنان بحث اصلی بود و در واقع ما 
باردیگر حمایت خود را از مردم لبنان دولت لبنان اعلام کردیم 
گر جنگ گسترش پیدا کند، مسلما جمهوری  کید کردیم ا و تا
اسلامی ایران نمی تواند بی تفاوت باشد و همه جانبه از لبنان 
و محور مقاومت حمایت می کند. وی افزود: حمایت از محور 
کید قرار گرفته  مقاومت بارها از سوی ایشان و بنده مورد تا
است و این جزو سیاست های اصلی ما در حوزه سیاست 
خارجی در دولت چهاردهم است و تردیدی در این زمینه 
نیست. رئیس دستگاه دیپلماسی ادامه داد: در دیداری که 
آقای رئیس جمهور با رسانه های آمریکایی داشتند، ایشان 
یک صحبت طوفانی در مورد جنایت های وحشیانه رژیم 
صهیونیستی در منطقه داشتند و بعد در رابطه با سیاست ها 
و استانداردهای دوگانه کشورهای غربی در ارتباط با این 
جنایت ها صحبت کردند؛ اینکه آن ها چگونه جنایت های رژیم 
گر کسی از خودش  صهیونیستی را دفاع از خود می نامند ولی ا
در برابر این جنایت ها دفاع کند اسم آن را می گذارند تروریست، 
ایشان در این زمینه یک بحث مبنایی مفصلی انجام دادند 
و من توصیه می کنم حتما صحبت های ایشان در این زمینه 
پخش شود. این دیپلمات عالیرتبه کشورمان بیان کرد: آقای 
رئیس جمهور در بخش پایانی صحبت هایشان وارد یک بحث 
نظری در رابطه با صلح و امنیت بین المللی و بحث جلوگیری از 
استانداردهای دوگانه و اینکه چطور کشورهای غربی به رژیم 
صهیونیستی انواع سلاح ها ارائه می کنند ولی انتظار دارند که 
دیگران سلاح ندهند، شدند. بحث ایشان کاملا نظری و مبنایی 
بسیار خوبی بود. عراقچی با بیان اینکه »این بحث، اشاره ای 
گر قرار است صلح و امنیت در منطقه باشد،  به این بود که ا
سلاح نباید داده شود«، توضیح داد: از لحاظ نظری و تئوریک 
این بحثی است که ما مثلا در مورد سلاح های کشتارجمعی نیز 
داریم و موضع ایران و کشورهای منطقه این است که منطقه 
غرب آسیا باید عاری از سلاح های هسته ای باشد و می گویند 
گر می خواهید کشورهای منطقه به سراغ سلاح های هسته ای  ا
نروند، باید رژیم صهیونیستی نیز خلع سلاح شود و سلاح های 
کشتار جمعی را کنار بگذارد. وی عنوان کرد: این بحث ها از 
نظر بحث های خلع سلاح خیلی بحث های غریبه ای نیست 
کید می کنم  که ایشان نیز به لحاظ نظری انجام دادند، ولی تا
که به هیچ وجه و به هیچ وجه در چارچوب بحث مربوط به 
تنش آفرینی رژیم صهیونیستی نبود. اینکه ایشان یا ما خواهان 
کاهش دادن  خواهان  صهیونیستی،  رژیم  با  تنش  کاهش 
درگیری ها و اختلاف باشیم، اصلا در این زمینه بحث نمی شد 
و من بلافاصله مطالبی که در این ارتباط منتشر شد را تکذیب 
کنون نیز تکذیب می کنم. عراقچی در پاسخ به سوال که  کردم و ا
»یعنی صحبت های رئیس جمهور به صورت تقطیع شده پخش 
شده است؟« بیان کرد: صحبت های ایشان به صورت تقطیع و 
تحریف شده منتشر شده است و تفسیرهای غلطی از آن کردند، 
بحث ایشان مسائل منطقه نبود، بلکه یک بحث کلان و نظری 
بود در رابطه با بحث خلع سلاح و من در مصاحبه ای که انجام 
کید کردم که هیچ بحثی در خصوص ضرورت کاهش  دادم، تا
تنش با رژیم صهیونیستی نبوده است، الان هم بار دیگر این 

کید می کنم. موضوع را تا
یم صهیونیستی در لبنان هم مانند غزه تودهنی  ژ     ر

خواهد خورد
این دیپلمات عالی رتبه جمهوری اسلامی ایران ادامه اظهار 
کرد: مقابله با سیاست های جنگ طلبانه رژیم صهیونیستی و 
حمایت از محور مقاومت در صدر سیاست های ماست، حتی 
بیشتر از گذشته و اینکه این طور رژیم صهیونیستی به لبنان 
حمله کرده است به خاطر این است که در غزه به بن بست 
رسیده است. عراقچی با بیان اینکه رژیم صهیونیستی بعد 
از یکسال جنگ وحشیانه در غزه به هیچیک از اهداف خود 
کنون نیز می خواهد از سر استیصال  نرسیده است، افزود: ا
جنگ را گسترش دهد و در آنجا نیز تودهنی خواهد خورد و 
حزب ا... با آمادگی کامل با آن مقابله می کند. وزیر خارجه ایران 
اذعان کرد: نه تنها بحث کاهش تنش در کار نیست بلکه بحث 
افزایش مقاومت و حمایت گسترده تر از مقاومت مطرح است 
و این سیاست ماست و تغییری نمی کند. وزیر خارجه ایران 
کرات رفع تحریم ها نیز ابراز داشت: در دولت گذشته  درباره مذا
کرات رفع تحریم ها با فراز و نشیب های خود ادامه داشت و  مذا
کرات را هدایت و آقای  آقای دکتر امیرعبداللهیان، وزیر شهید مذا
دکتر باقری کنی مسئولیت آن را داشتند. الان گفت وگوهایی که 
ما با کشورهای اروپایی و بقیه اعضای برجام داریم، این است که 
کرات را احیا کرد و به چه  در شرایط جدید چگونه می توان مذا
کرات به پیش برود تا به اهداف خود برسد. وی  ترتیبی این مذا
کرات در یک فرمولی استوار است و آن  تصریح کرد: برجام و مذا
اعتمادسازی درباره صلح آمیزبودن برنامه هسته ای از سوی 
ایران و رفع تحریم ها از سوی طرف مقابل است. ما به دنبال 
این هستیم که این فرمول را بتوانیم به شکلی کاملا عزتمندانه و 
کید مقام معظم رهبری بوده که فرموند:  شرافتمدانه که مورد تا
»امکان رفع تحریم ها باید با ابزارهای شرافتمدانه باشد«، احیا 
کنیم. عراقچی توضیح داد: یک تاریخی در مقابل ماست؛ بحث 
پایان قطعنامه ۲۲۳۱ که در مهر سال آینده صورت می گیرد و 
این یک پنجره ای را برای ما تا آن زمان باز می کند که باید بتوان از 
کرات منافع ملی جمهوری  آن استفاده کرد. ما البته در این مذا
اسلامی ایران و مردم را دنبال می کنیم و به دنبال رفع تحریم ها 
هستیم اما با حفظ عزت، اهداف خود و منافع مردم ایران و 

ان شاءا... هر پیشرفتی صورت بگیرد، به مردم گزارش می کنیم.

که  بود  شهریورماه  پنجم  شجاعی:  حمید  ملی-  آرمان 
رئیس جمهور با صدور حکمی عبدالکریم حسین زاده، نماینده 
اهل سنت نقده و اشنویه در مجلس دوازدهم را به سمت معاون 
خود در امور توسعه روستایی و مناطق محروم کشور منصوب 
کرد. انتصابی که از همان ابتدا از سوی عده ای از نمایندگان با 
استقبال روبه رو شد و بسیاری از این جهت که رئیس جمهور به 
وعده خود مبنی بر استفاده از قومیت ها و اقلیت های مذهبی نیز 
عمل کرده از این اقدام بسیار مسرور شدند. در همین راستا نیز 
دو هفته بعد حسین زاده رسما استعفای خود را به هیأت رئیسه 
مجلس فرستاد تا ضمن اعلام وصول در دستور کار و مورد بررسی 
هیأت رئیسه قرار گیرد. در همین راستا پس از اعلام وصول طرح 
استعفای حسین زاده در مجلس روزگذشته صحن علنی مجلس 
این موضوع را در دستور کار قرار داد که بر خلاف آنچه پیش از این 
از مجلس در خصوص موافقت با استعفای حسین زاده انتظار 
می رفت نمایندگان مخالفت سفت و سختی با این استعفا کردند و 
روی خوشی به این استعفا نشان نداند. چنانکه مجتبی ذوالنوری، 
نماینده مردم قم در بیان دلایل استعفای خود گفت: مقام معظم 
رهبری فرموده اند که مجلس را سکویی برای رفتن به جایگاه 
دیگر قرار ندهید؛ در صورت استعفای آقای حسین زاده، حق 
مردم نجیب و شریف نقده و اشنویه که به او داده اند، یقینا تضییع 
خواهد شد. از طرفی مهرداد لاهوتی نماینده لنگرود نیز دلیل 
مخالفت خود را توانمندی حسین زاده در حوزه عمران دانست 
و اظهارکرد: »من او را انسان کار بلد متخصص و کاردان می دانم 
و نگران هستم.« در نهایت نیز نمایندگان مجلس در جلسه علنی 
روز گذشته درخواست استعفای عبدالکریم حسین زاده نماینده 
نقده و اشنویه از نمایندگی پارلمان را مورد بررسی قرار دادند و بعد 
از توضیحات وی درباره دلیل استعفایش از نمایندگی مجلس 
و صحبت های مخالفان استعفا، در نهایت نمایندگان مجلس 
با ۱۰۷ رای موافق، ۱۲۹ رای مخالف و ۵ رای ممتنع از مجموع 
۲۴۷ نماینده حاضر با استعفای حسین زاده مخالفت کردند. اما 
پرسش اینجاست که علت مخالفت با وی چه بوده است؟ روند 
حضور نمایندگان در دولت در دوره های گذشته نیز ادامه داشته 
و چیز جدیدی نیست. هر چند که به نظر می رسد به طور قانونی 
ح استعفا در مجلس نبوده و همان طور که  اساسا نیازی به طر
نمایندگانی از مجلس به وزارت رسیدند و خودکار از مجلس کنار 
رفتند برای حسین زاده نیز در مقام معاونت رئیس جمهور همین 

رویه تکرار شود. 

    نیازی به استعفا یا پذیرش مجلس نبود
استعفای  ح  طر خصوص  در  مجلس  ادوار  نماینده  یک 
عبدالکریم حسین زاده، نماینده نقده و اشنویه و مخالفت مجلس 
اظهار داشت: ما در مجلس سه روش برای استعفا داریم. یک روش 
ماده ۸۶ آیین نامه داخلی مجلس است که در ماده ۸۶ آیین نامه 
داخلی مجلس می گوید هر نماینده ای ۱۰۰ ساعت متوالی یا ۲۵۰ 
ساعت غیرمتوالی از اوقات رسمی جلسات مجلس و کمیسیون 
در طول یکسال غیبت نماید، مستعفی شناخته خواهد شد. یعنی 
نیاز به تصویب در علنی مجلس یا رای نمایندگان نیست. علی اصغر 
گفت: مسیر دوم ماده ماده ۹۰  یوسف نژاد به »آرمان ملی« 
گر نماینده به دلخواه استفاده  آیین نامه داخلی است که می گوید: ا
دهد مجلس باید در اولین جلسه بدون قرائت متن آن را در دستور 
گر  کار قرار دهد و آن را بررسی کند. حالت سومی هم داریم که که ا
دولت برای نماینده ای حکم بزند و آن نماینده نیز قبول کند این 
مساله نیاز به طرح در مجلس و قبول و پذیرش مجلس نیست این 
نکته را به استناد نظر شورای نگهبان در خصوص اصل ۱۴۱ قانون 

اساسی می گویم که شورای نگهبان در ۲۷ خرداد سال ۶۰ درباره این 
نظریه تفسیری نظر داده است. وی افزود: یعنی از شورای نگهبان 
گر نماینده شغل رسمی دولتی از قبیل استانداری  سوال شده که ا
گر استعفا نداده باشد می تواند برگردد؟  و غیره را بپذیرد حتی ا
گر نماینده مجلس با قبول و  شورای نگهبان اینگونه نظر داده که ا
عهده دار شدن یکی از مشاغل دولتی مذکور در اصل ۱۴۱  این فرد 
در حکم مستعفی از نمایندگی است هرچند به طور رسمی استعفا 
گر  نداده باشد. عضو هیأت رئیسه مجلس دهم بیان کرد: بنابراین ا
آقای رئیس جمهور بر اساس قانون اساسی برای کسی ابلاغ بزند که 
از جمله برای آقای حسین زاده ابلاغ زده اصلا لازم نبود در صحن 
علنی مجلس مطرح شود و اظهارنظری شده یا به تصویب برساند 
چرا که خود به خود مستعفی محسوب می شود. وی بیان کرد: 
البته من این موضوع را حدود ده روز قبل به بعضی از نمایندگان و 
حتی به معاونت حقوقی رئیس جمهور به طریقی رساندم و حتی 
در بعضی از جاها اظهارنظر کردم و گفتم نیازی به استعفا نیست. 
در هر صورت مجلس می توانست با استفاده از حق خود مناسب تر 
و کم هزینه تر عمل کند. یوسف نژاد عنوان کرد: در شرایط فعلی 
در شروع کار مجلس بر مبنای وفاق ملی در جهت همکاری بین 
دولت و مجلس انتظار این بود که نمایندگان مجلس همکاری و 
موافقت کنند. اما این مخالفت باعث هزینه برای دولت و مجلس 
شده که یک عده هم از این موضوع سوءاستفاده می کنند و باعث 
تضاد و تقابل افکار و ایده ها می شود. لذا قانون یا یک نوشته رسمی 
که نشان دهد این شخص باید استعفا می داد وجود ندارد. الان با 
توجه به نظریه تفسیری که از نظر من قانونی هست نباید مطرح 
ل قوی در این مورد تو صحن علنی  می شد و به نظر من استدلا

مطرح نشده است. 

تر از این است که به آنان کمک های     شأن مردم ایران بالا
معیشتی دهیم

نماینده مردم نقده و اشنویه در مجلس دوازدهم که به سمت 
معاون رئیس جمهور در امور توسعه مناطق محروم کشور، روستاها 
و امور عشایری منصوب شده است، در جلسه علنی دیروز مجلس 
در تقاضای استعفای خود از نمایندگی مجلس اظهار داشت: 
عده ای از استعفای من خوشحال و عده ای ناراحت شده اند. اما 
واقعیت امر این است که هویت سیاسی خود را از شهرستانی چند 

فرهنگی به دست آورده ام. دغدغه اصلی من همواره جلب حقوق 
شهروندی بوده است.عبدالکریم حسین زاده گفت: توسعه پایدار 
منطقه متوازن را می خواهم با ابزارهای نظارتی در این جایگاه 
به وجود آورم. توسعه مناطق روستایی و محروم بدون داشتن 
مدیریتی یکپارچه بوده است. فرآیندهایمان در توسعه درست 
نبوده است و لازم بود تا معاونتی در این زمینه تشکیل می شد. 
نتوانستیم به نظام مسائل در روستاها و مناطق محروم برسیم. 
کالبدی صرف باید به توانمندسازی های  غ از نگاه  امروز فار
سیاسی و اجتماعی برسیم. وی با اشاره به اینکه  شأن مردم ایران 
بسیار بالاتر از این است که به آنان کمک های معیشتی دهیم، 
عنوان کرد: تمامی اقوام ایرانی طبق نظریه دولت- ملت مدرن 
باید ایران را از خود بدانند و نگذاریم هیچکس در این سرزمین 
احساس غریبی کند. وی ادامه داد: معتقدم به اندازه تک تک 
شماها ایرانی هستم و نسبت به این وطن حس تملک دارم. 
اعتقاد دارم در ایران گاهی نیاز است سختی ها را به جان بخریم 
تا ریل گذاری مسیرهای جدید را انجام دهیم وگرنه سختی این 
معاونت جدید را به جان نمی خریدم. تعهد من به اصول اخلاقی 
کید کرد: رویای  و حرفه ای است و نه به جایگاه ها. حسین زاده تا
خود را زدودن فقر و نابرابری می دانم. در مناطق محروم زنانی 
داریم که در شرایط اقتصادی بدی هستند و سرخورده شده  اند. 
امیدوارم بتوانم بخشی از عدالت را در این موضوعات اجرا کنم. 
مسئولیت جدید من راهی برای ترک مردم حوزه انتخابیه خود 
نیست بلکه راهی برای رساندن صدای آنان است. اینجا هستیم تا 
به قلب چالش های کشور بزنیم. عدالت باید به تمامی عرصه های 
امور مردم کشور نفوذ کند. هر قوم و گروه اجتماعی باید سهم خود 
را از عدالت دریافت کند. وی یادآور شد: باید به زیرساخت های 
آموزشی و بهداشتی در مناطق محروم و دورافتاده توجه بیشتری 
کنیم. اعتقاد دارم آینده ایران از دل روستاها و مناطق محروم 
تعیین خواهد شد. در این مسیر ضعیف ترین ایرانی ها نیز توانمند 
خواهند شد. حسین زاده تصریح کرد: هرگز مردم را تنها نخواهم 
گذاشت و در مسئولیت جدید ضمن توسعه شهرستان های 
نقده و اشنویه، سایر نقاط محروم ایران را توسعه خواهیم داد. 
رئیس جمهور نشان داد شعار وفاق او ویترینی نیست. حق هر 
ایرانی است تا در مدیریت های سیاسی و اجتماعی مختلف قرار 

بگیرد.
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»آرمان ملی« مخالفت مجلس با استعفای عبدالکریم حسین زاده از نمایندگی را بررسی می کند:

پالس منفی مجلس به دولت
   علی اصغر یوسف نژاد در گفت وگو با »آرمان ملی«: نیازی به رای نمایندگان نیست؛ انتصاب رئیس جمهور یعنی استعفا از نمایندگی 

   عبدالکریم حسین زاده: عده ای از استعفای من خوشحال و عده ای ناراحت شده اند

آرمان ملی- مطهره شفیعی: پس از رای اعتماد مجلس به 
کسیون انقلاب  تمام وزرای مسعود پزشکیان در میان اعضای فرا
اسلامی اختلاف ایجاد شده و در همین راستا نیز زمزمه هایی 
کسیون  مبنی بر انشقاق گروهی از نمایندگان از بزرگ ترین فرا
مجلس شورای اسلامی به گوش رسید . ظاهرا بالاخره رسایی و 
یارانش به هدفی که داشتند نزدیک شدند یعنی انشقاق در میان 
کسیون  اصولگرایان بهارستان. مدت هاست خبر تشکیل فرا
جدید به گوش می رسد، انشعابی که هدفش اتحاد علیه قالیباف 
کسیون انقلاب اسلامی نیست اما  است البته قالیباف عضو فرا
کسیون سایه انداخته که پایداری ها تمایلی به آن  او بر این فرا
کسیون انقلاب  کثر نمایندگانی که ممکن است از فرا ندارند. ا
اسلامی جدا شوند از اعضای جبهه پایداری هستند و البته 
مساله رای اعتماد به وزرای پزشکیان تنها عامل اختلاف این 
کسیون ۲۰۰ نفره انقلاب نیست. پیش تر نیز در زمان  عده با فرا
انتخابات هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی با اینکه موسی 
کسیون انقلاب اسلامی اعلام  غضنفرآبادی، رئیس موقت فرا
کسیون از کاندیداتوری محمدباقر قالیباف  کرده بود که این فرا
برای ریاست مجلس حمایت می کند، اما ۶۰ نفر از اعضای جبهه 
پایداری به مجتبی ذوالنوری که خود نیز از اعضای جبهه پایداری 

بود، رای دادند. 

   تایید انشقاق 
کسیون انقلاب اسلامی مجلس گفت: »با توجه  دیروز عضو فرا
کسیون انقلاب اسلامی تا امروز داشته،  کارآمدی های که فرا به نا
کسیون جدید زیاد است.« روح ا... ایزدخواه  احتمال تشکیل فرا
که زمان انتخابات به اتفاق رسایی در لیست امناء حضور داشته، 
رأی ندادن مردم به لیست های مشهور را حجتی بر تشکیل 
کسیون های متعدد سیاسی قلمداد می کند و از بانیان تشکیل  فرا
کسیون جدید است. ایزدخواه معتقد است: »به نظر بنده  فرا

نباید هیچ محدودیتی برای فعالیت سیاسی نمایندگان بگذاریم. 
مجلس خانه ملت است، نماینده رأی خود را از ملت گرفته و 
وامدار هیچ گروه و جناح سیاسی نیست، کسی که توانسته از 
ملت رأی بگیرد و در مجلس حاضر شود، در واقع نمایندگی ملت 
را دارد نه نمایندگی احزاب و گروه ها را. بنابراین هر گونه فعالیت 
سیاسی در چارچوب ضوابط قانونی و آئین نامه داخلی مجاز 
است و افرادی هم که می خواهند با شانتاژ، هیاهو و هوچی گری، 
نمایندگان را تحت الشعاع اقدامات سیاسی خودشان قرار بدهند 
و فعالیت سیاسی را محدود کنند، این اصلا درست نیست و ما 
اینگونه حرف زدن ها و موضع گیری ها را برنمی تابیم. نماینده 
مجاز است فعالیت سیاسی داشته باشد، در مورد همه مسائل 
کشور اظهارنظر کند و برای اظهارنظر لازم نیست از جایی اعم از 
کسیون و یا مقامی اجازه بگیرد. لذا من موافق این هستم که  فرا
گر عده ای از نمایندگان  فعالیت سیاسی نمایندگان آزاد باشد و ا

کسیون سیاسی بزنند، باید بزنند.« صلاحدیدند که فرا

    شکست پروژه اتحاد 
کسیون جدید هستم. اتفاقا  او اظهارکرد: »شدیدا طرفدار فرا
انتخابات این دوره نشان داد که مردم به یک لیست واحد 
رأی ندادند و این تکثر و تنوع را خود مردم در انتخابات رعایت 
کردند، بنابراین موضوعیتی ندارد که خود انتخابات دچار تنوع 
مطلوبی بوده، بخواهیم مجلس را یکدست کنیم. یکدست سازی 
نمایندگان پروژه شکست خورده ای است. بنده هم در دوره 
قبل و هم الان این حرف را زدم که کسانی اعم از باند و گروه های 
فشاری بخواهند نمایندگان را یکدست کنند و آنها را کانالیزه کنند، 
قطعا ضد منویات امام و رهبری و ضد جمهوریت است.« وی 
کسیون انقلاب اسلامی  کارآمدی های که فرا افزود: با توجه به نا
کسیون جدید زیاد است. به  تا امروز داشته، احتمال تشکیل فرا
کسیون مستقل تری با حضور جوانان  نظر می آید لازم است فرا

گر نماینده  بیشتری تشکیل شود. نمایندگی به هویتش است، ا
هویت مستقل و استقلال رأی نداشته باشد، به هیچ دردی 
نمی خورد، نماینده ای که استقلال رأی نداشته باشد و نتواند 
موضع شفاف و دقیق و مبتنی بر مبانی خودش را داشته باشد 
و بخواهد دستور و سفارش بگیرد و روز قبل از رأی گیری از طرف 
این و آن با او تماس گرفته شود که این موضع را اعلام کن و این 
رأی را بده، این فرد دیگر نماینده نیست. نمایندگی به هویتش و 
به استقلالش است. مدرس یک نفر بود اما اندازه یک مجلس کار 
کرد. بنابراین ما دفاع می کنیم از اینکه وقتی افراد احساس کردند، 
کسیون موجود قرار دارد،  کارآمدی هایی در فضای موجود و فرا نا
با اختیارات کامل بتوانند مجموعه دیگری راه اندازی کنند. ضمن 
کسیون جدید  کات می تواند همه جا باشد، ایجاد فرا اینکه اشترا
به معنای این نیست که بخواهیم انشقاق در همه امور داشته 
کاتی وجود  باشیم، خیر امکان دارد در بسیاری از جاها اشترا
داشته باشد اما مهم این است که استقلال رأی نماینده از بین 
نرود. ما احساس می کنیم در فضای این چند ماهه مجلس تا 
کسیون  گر فرا حدی استقلال رأی نمایندگان تهدید شده. لذا ا
جدیدی برای صیانت از استقلال رأی نماینده ایجاد شود، حتما 

حمایت می کنیم. 

    چه  کسانی مخالفند؟
کسیون انقلاب اسلامی تمایلی به این  گفتنی است سران فرا
انشقاق ندارند چنان که ۲۶ شهریور موسی غضنفرآبادی، رئیس 
کسیون انقلاب اسلامی یک  کسیون انقلاب اسلامی گفت: فرا فرا
کسیون بیشتر نخواهد بود اما در مورد اینکه بخواهند خارج از  فرا
کثر  کسیون دیگری تشکیل بدهند، نکته این است که نگاه ا آن فرا
کثری تشکیل شود  کسیون حدا نمایندگان بر این قرار دارد که فرا
کثری اخلال  کسیون حدا گر کسانی بخواهند در تشکیل فرا اما ا

ایجاد کنند، خودشان می دانند. 

کسیون جدید در مجلس را بررسی می کند »آرمان ملی« ایجاد فرا

یکدست سازی مجلس به نتیجه نرسید
       شکست راهبرد خالص سازی؛ آغاز پروژه انشقاق

محمدجواد ظریف: 
حق پاسخ دهی به شهادت هنیه 

را حفظ خواهیم کرد
تحریم های آمریکا به مردم عادی در 

ایران صدمه زده است
معاون راهبردی رئیس جمهور در گفت وگو 
با » ام اس ان بی سی« اظهار داشت: واشنگتن 
کره مستقیم با ایران باید توافق  برای مذا
هسته ای را احیا کند و از تحریم های خود 
بازگردد. محمدجواد ظریف با اشاره به شهادت 
اسماعیل هنیه در تهران عنوان کرد: »این 
نقض  و  بود  تروریستی  اقدامی  وضوح  به 
کامل استقلال و تمامیت ارضی ما محسوب 
می شود. جامعه بین المللی از ما خواسته از 
خود خویشتن داری نشان بدهیم تا جنگ 
غزه بتواند به پایان برسد اما متاسفانه این 
وعده محقق نشده است. ما حق خود در 
پاسخ دهی در زمان و به شیوه دلخواه را حفظ 
خواهیم کرد.« وی در پاسخ به اینکه ایران 
نمی کند،  تکذیب  را  تلافی جویی  احتمال 
گفت:»نه. ما گفته ایم که به شیوه خود به 
این مساله پاسخ خواهیم داد.« ظریف در 
پاسخ به اینکه آیا حماس نیز مقصر عدم 
حصول آتش بس در غزه است یا نه، تصریح 
کرد: حماس و فلسطینی ها در صورت آمادگی 
اسرائیل برای توقف ستیزه جویی های خود 
علیه غزه، آماده توقف جنگ هستند. وی 
در پاسخ به اینکه آیا حماس نمی توانست با 
آزادکردن گروگان ها به این جنگ خاتمه دهد، 
اظهار کرد: هر دوطرف زندانی هایی دارند 
و بهترین روش آزادکردن تمامی زندانیان 
در  رئیس جمهور  راهبردی  معاون  است. 
این خصوص که آیا ایران در جریان عملیات 
کتبر قرار داشت، گفت:  طوفان الاقصی در ۷ ا
من آن زمان در داخل دولت نبودم اما تا 
جایی که من می دانم، ایران هیچ گونه اطلاعی 
از عملیات حماس نداشت. این مقام ارشد 
کشورمان در پاسخ به این سوال که آیا ایران به 
کره مستقیم با آمریکا برای احیای توافق  مذا
هسته ای خواهد پرداخت، بیان کرد: »این 
ایران نبود که توافق هسته ای را ترک کرد. 
این ایران نبود که تعهدات خود ذیل توافق 
گر می خواهد  هسته ای را نقض کرد. آمریکا ا
به برجام بازگردد، باید این کار را انجام دهد و 
کره برای  سپس فرصت های زیادی برای مذا
مسائل مرتبط با منافع مشترک در اختیار 
خواهد بود.« وی در رابطه با اینکه ایران مواد 
هسته ای لازم برای ساخت بمب هسته ای در 
طی یک الی دو هفته را دراختیار دارد، عنوان 
کرد: آمریکایی ها فقط باید خودشان را سرزنش 
کنند. ایران گفته است که به دنبال توسعه 
گر آمریکا نگران  سلاح هسته ای نیست، اما ا
میزان اورانیوم در اختیار ایران است، می تواند 
با بازگشت از اعتیاد خود به تحریم ها این مساله 
را جبران کند. این تحریم ها تنها به مردم عادی 
ایران لطمه زده است. ما نمی توانیم بدون 
هیچ کاری سرجای مان بنشینیم و بگذاریم 
که آمریکا اقتصادمان را نابود کند. ظریف در 
پاسخ به این پرسش که آیا مسائلی همچون 
تحریم ها و محدودیت توسعه هسته ای نباید 
کره قرار بگیرند، تصریح کرد: ما همین  مورد مذا
کره شده داریم. نیازی  حالا نیز یک متن مذا
نیست که بر سر توافقی که پیش تر بر سر آن 
کره انجام دهیم. شما یک  کره شده، مذا مذا
اسب را دومرتبه نمی خرید. ما این اسب را 
خریداری کرده ایم و بهایش را داده ایم. حال 
این آمریکاست که باید اسب را به ما برساند. 
معاون راهبردی رئیس جمهور در رابطه با 
اتهامات کمک ایران به روسیه در جنگ با 
کارهای  گفت: آمریکا و اروپایی ها  اوکراین 
زیادی کرده اند که مورد نگرانی ایران است. 
دولت دکتر پزشکیان از زمان به روی کارآمدن 
هیچ موشکی به روسیه نداده است. ایران هرگز 
به روسیه موشک بالستیک نداده است. وی 
کید داشت: همچنین از زمان به  در ادامه تا
روی کارآمدن دولت پزشکیان هیچ پهپادی 

به روسیه ارائه نشده است. 
  اسرائیل کسب وکار الکترونیک جهانی 

را برای همه ناامن کرده است
محمدجواد ظریف در پاسخ به اینکه با 
توجه به حادثه پیش آمده برای پیجرهای 
لبنانی، آیا ایران نیز نگران وسایل ارتباطی 
خود است، اظهارداشت: »اسرائیل کسب وکار 
الکترونیک جهانی را برای همه و نه فقط برای 
ایران ناامن کرده است. این ضربه ای بزرگ به 
ایمنی کسب وکار در سرتاسر جهان محسوب 
می شود.« وی در پاسخ به این سوال که آیا 
حادثه برای وسایل ارتباطی ضربه ای برای 
ارتش ایران محسوب می شود، افزود: »نه... 
ارتش ما قدرت تشخیص چنین چیزهایی 
را دارد.« معاون راهبردی رئیس جمهور در 
خصوص تلاش ایران برای دخالت در انتخابات 
آمریکا افزود: ایران هیچ علاقه ای به انتخابات 
آمریکا ندارد. مشخصا ما آن را تماشا می کنیم 
اما هیچ علاقه ای به تغییر نتیجه آن نداریم. 
ما منتظر انتخابات مردم آمریکا می مانیم و 
مطابق با آن گام برمی داریم. وزیر سابق امور 
خارجه کشورمان در این خصوص که آیا هک 
دموکرات ها  انتخاباتی  کمپین های  شدن 
و جمهوری خواهان کار ایران نبوده است، 
شفاف سازی کرد: دولت و سازمان های دولتی 
ایران هیچ کسی را هک نکرده اند. کسانی که 
تحت نظر ما هستند نیز این کار را نکرده اند. 
هکرهایی در خود آمریکا وجود دارد. هکرهایی 
در خاورمیانه هستند. همه جا هکر وجود دارد. 


